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Více než milionová Oděsa se den co den potýká s pravidelnými dopravními zácpami. Tyto zácpy
následně zdržují i provoz městské dopravy, která však bojuje i s dalším problémem, který je v jejím
případě ne úplně zanedbatelný, a sice se špatným parkováním, které provoz vozidel MHD může
blokovat i po delší dobu. Následkem toho pak nejsou zejména trolejbusy mnohdy schopny jezdit ani
v intervalech, které jsou na jejich zastávkách (namísto přesných minut, jak je zvykem u nás)
uvedeny.

Na konci minulého roku se proto na oděské radnici projednávalo možné řešení tohoto problému.
Cílem města je rozvíjet veřejnou dopravu, neboť zejména ulice centra již kapacitně automobilům
nestačí. Stejně tak je ale třeba vyřešit, co s parkováním, které je především v centru Oděsy
chaotické. Jak známo, mnohá města na východě Evropy tento problém dosud zanedbávala, nebo
zcela ignorovala, a tak v nich dnes auta často stojí všude možně, přičemž nerespektují prostor ani
pro chodce, ani pro jiné jedoucí automobily, což je případ i Oděsy, kde auta rovněž nejednou zasahují
do jízdních pruhů.

Město se proto rozhodlo, že v centru města vydělí trolejbusům vlastní pruhy a bude parkování aut
regulovat. Jak, to má teprve ukázat dokument, který je nyní z pověření primátora Oděsy, Gennadije
Truchanova, vypracováván. Sám primátor města k tomu dne 26. prosince 2018 uvedl: “Obnovili jsme
nejprve náš trolejbusový park pro to, aby lidé mohli uvidět alternativu. Teď je ale naším úkolem
zajistit, aby doprava pracovala jako hodinky. Člověk musí vědět, že v ten a ten čas vyjde na zastávku
a usedne do čistého trolejbusu.” Je nutné zpřesnit, že vozový park trolejbusů není zcela obnoven, loni
byla dokončena dodávka 47 “Belkommunmašů” s pomocným dieselagragátem, z jedné ex-hradecké
“jednadvacítky” vytvořili za 4 mil. hřiven na místě parciální trolejbus, ale jinak je ještě ve městě
několik dalších ojetin českého původu a také se v něm ještě dosud promenádují legendární ZiUčka.

“Trolejbusy musí jet volně, po vydělené trase, a ne stát v zácpách kvůli tomu, že někdo nesprávně
zaparkoval své auto,” dodal primátor.

Připomeňme, že na Ukrajině své první pruhy pro MHD zavedl loni v centru města i Kyjev.

   

https://www.youtube.com/watch?v=GSq3oPtsfdA
http://www.cs-dopravak.cz/zpravy/2018/11/17/vybran-trolejbusov-a-tramvajov-investin-akce-na-ukrajin-4
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